



Job Offer – Pediatric Radiologist (Full-Time Permanent Position)

Sainte-Justine University Hospital – Department of Medical Imaging

About Sainte-Justine University Hospital:

Sainte-Justine University Hospital is the largest mother-child center in Canada and is affiliated with the Université de Montréal. Sainte-Justine University Hospital is an internationally renowned university hospital recognized for the excellence of its clinical care, its leadership in research, and its commitment to training the next generation of medical professionals.

Montreal isn't just a city—it's a life experience.

Nestled between European tradition and North American energy, it captivates from the very first moment with its charm, diversity, and open spirit. Here, people speak as much French as English, live to the rhythm of the seasons and festivals, and experience a quality of life rare in large cities. Imagine: cozy cafés in winter, lively terraces all summer, strolls through the historic streets of Old Montreal or the wooded trails of Mount Royal. All this, just minutes from a modern downtown, state-of-the-art hospitals, renowned universities, and peaceful neighborhoods where life is good, alone or with family. It's also a city where it's easy to integrate: Montrealers are welcoming, curious, and multicultural. You'll find international schools and a vibrant cultural scene that makes its residents proud.

Montreal is a place where you can truly reconcile an ambitious career and a fulfilling personal life.

Job Description:

The successful candidate will join a highly qualified team and actively participate in the center's healthcare, teaching, and research missions, including:

- Perform and interpret pediatric and obstetric imaging examinations (radiography, fluoroscopy, ultrasound, computed tomography, magnetic resonance imaging)

- Collaborate closely with clinical teams in patient care
- Supervise and teach residents, clinical fellows, and medical students
- Opportunities to participate in clinical or basic research projects related to pediatric and obstetric imaging
- Participate in diagnostic radiology on-call activities, based on a schedule shared among team members

Desired profile:

- Physician specializing in diagnostic radiology with a minimum of one (1) year of fellowship training in pediatric radiology
- Certification from the Royal College of Physicians and Surgeons of Canada (or recognized equivalent)
- Eligibility for licensure from the Collège des médecins du Québec
- Excellent command of French, both oral and written (working language)
- Strong interest in working in an academic environment and in an interdisciplinary team
- Commitment to the continuous improvement of care, teaching, and/or research

Desired Qualities:

The ideal candidate possesses excellent clinical judgment, diagnostic rigor, and the ability to communicate effectively with multidisciplinary teams and families.

Particular sensitivity to the needs of children and their loved ones, as well as good listening skills, empathy, and collaboration, are essential.

Intellectual curiosity, a commitment to continuous improvement, and a desire to contribute to the advancement of pediatric imaging practices are also valued qualities within our team.

What we offer:

- A stimulating and diverse practice within a leading pediatric and obstetric center
- A cutting-edge technological environment
- Working conditions and compensation in accordance with the agreements of the Fédération des médecins spécialistes du Québec (FMSQ). - A dynamic university environment recognized for the excellence of its supervision and the great diversity of its sub-specialties (neurological, cardiothoracic, abdominal, musculoskeletal, fetal, oncological, etc.)

Practical Information:

Start date: To be determined (position available immediately)

Work location: CHU Sainte-Justine, 3175 Chemin de la Côte-Sainte-Catherine,
Montreal, Quebec, Canada

Position type: Full-time with university degree

Status: Physician specializing in pediatric diagnostic radiology

Remuneration: According to the terms and conditions stipulated by the RAMQ and current agreements

Submit your application:

Please send your cover letter and CV to:

Dr. Amélie Damphousse

Pediatric Radiologist and Recruitment Manager for Pediatric and Fetal Imaging

Department of Medical Imaging

CHU Sainte-Justine

Email: [amelie.damphousse.med@ssss.gouv.qc.ca]

Application deadline: May 25, 2025

Professional references and copies of diplomas/certifications will be requested if you are offered an interview. An acknowledgment of receipt will be sent to you following receipt of your request.



Université 
de Montréal

Offre d'emploi – Radiologue pédiatrique (poste permanent à temps complet)

Centre hospitalier universitaire Sainte-Justine – Département d'imagerie médicale

À propos du CHU Sainte-Justine :

Le CHU Sainte-Justine est le plus grand centre mère-enfant au Canada et est affilié à l'Université de Montréal. Le CHU Sainte-Justine est un centre hospitalier universitaire de renommée internationale et est reconnu pour l'excellence de ses soins cliniques, son leadership en recherche et son engagement dans la formation de la relève médicale.

Montréal n'est pas qu'une ville — c'est une expérience de vie.

Nichée entre tradition européenne et énergie nord-américaine, elle séduit dès le premier instant par son charme, sa diversité et son esprit ouvert. Ici, on parle autant français qu'anglais, on vit au rythme des saisons et des festivals, et on goûte à une qualité de vie rare dans les grandes métropoles. Imaginez : des cafés chaleureux en hiver, des terrasses animées tout l'été, des balades dans les rues historiques du Vieux-Montréal ou dans les sentiers boisés du Mont-Royal. Le tout, à quelques minutes d'un centre-ville moderne, d'hôpitaux de pointe, d'universités renommées, et de quartiers paisibles où il fait bon vivre, seul ou en famille. C'est aussi une ville où il est facile de s'intégrer : les Montréalais sont accueillants, curieux et multiculturels. Vous y trouverez des écoles internationales et une scène culturelle foisonnante qui fait la fierté de ses habitants.

Montréal est un endroit où l'on peut réellement concilier carrière ambitieuse et vie personnelle épanouie.

Description du poste :

Le ou la candidat(e) retenu(e) intégrera une équipe hautement qualifiée et participera activement aux missions de soins, d'enseignement et de recherche du centre, notamment :

- Réalisation et interprétation d'examens d'imagerie pédiatrique et obstétricale (radiographie, fluoroscopie, échographie, tomodensitométrie, imagerie par résonance magnétique)
- Collaboration étroite avec les équipes cliniques dans la prise en charge des patients
- Encadrement et enseignement des résidents, moniteurs cliniques et étudiants en médecine
- Possibilité de s'impliquer dans des projets de recherche clinique ou fondamentale en lien avec l'imagerie pédiatrique et obstétricale
- Participation aux activités de garde en radiologie diagnostique selon un horaire partagé entre les membres de l'équipe

Profil recherché :

- Médecin spécialiste en radiologie diagnostique avec formation complémentaire (fellowship) en radiologie pédiatrique d'une durée minimale d'un (1) an
- Certification du Collège royal des médecins et chirurgiens du Canada (ou équivalent reconnu)
- Admissibilité au permis d'exercice du Collège des médecins du Québec.
- Excellente maîtrise de la langue française, tant à l'oral qu'à l'écrit (langue de travail)
- Intérêt marqué pour le travail en milieu académique et en équipe interdisciplinaire
- Engagement dans l'amélioration continue des soins, de l'enseignement et/ou de la recherche

Qualités recherchées :

Le ou la candidat(e) idéal(e) possède un excellent jugement clinique, une grande rigueur diagnostique ainsi qu'une capacité à communiquer efficacement avec les équipes multidisciplinaires et les familles. Une sensibilité particulière aux besoins des enfants et de leurs proches, ainsi qu'un sens de l'écoute, de l'empathie et de la collaboration sont essentiels.

La curiosité intellectuelle, l'engagement envers l'amélioration continue et le désir de contribuer à l'avancement des pratiques en imagerie pédiatrique sont également des qualités valorisées au sein de notre équipe.

Ce que nous offrons :

- Une pratique stimulante et diversifiée au sein d'un centre de référence en pédiatrie et en obstétrique
- Un environnement technologique de pointe
- Des conditions de travail et de rémunération conformes aux ententes de la Fédération des médecins spécialistes du Québec (FMSQ)
- Un milieu universitaire dynamique et reconnu pour l'excellence de son encadrement et la grande diversité de ses sous-spécialités (neurologique, cardiothoracique, abdominale, musculosquelettique, fœtale, oncologique, etc.)

Informations pratiques :

Entrée en fonction : À déterminer (poste disponible dès maintenant)

Lieu de travail : CHU Sainte-Justine, 3175, chemin de la Côte-Sainte-Catherine, Montréal (Québec), Canada

Type de poste : Temps complet avec titre universitaire

Statut : Médecin spécialisé en radiologie diagnostique pédiatrique

Rémunération : Selon les modalités prévues par la RAMQ et les ententes en vigueur

Soumettre votre candidature :

Veuillez faire parvenir votre **lettre de motivation** et votre **CV** à :

Dre Amélie Damphousse

Radiologue pédiatrique et responsable du recrutement en imagerie pédiatrique et fœtale

Département d'imagerie médicale

CHU Sainte-Justine

Courriel : [amelie.damphousse.med@ssss.gouv.qc.ca]

Date limite pour postuler : 25 mai 2025

Des références professionnelles et des copies de diplômes/certifications vous seront demandées si une entrevue vous est proposée. Un accusé de réception vous sera acheminé à la suite de la réception de votre demande.